

JOURNALS
OF THE
HOUSE OF ASSEMBLY
OF
LOWER CANADA.

Sess. 1837.

Friday 18th August, 1837.

Death of
Will. IV.

Accession of
Victoria.

IT having pleased Almighty God to call to His mercy our late Sovereign Lord King *William* the Fourth, of blessed and glorious memory, by whose decease the Imperial Crown of the United Kingdom of *Great Britain and Ireland*, and all other His late Majesty's Dominions, are solely and rightfully come to the High and Mighty Princess *Alexandrina Victoria*, who is thus become our only lawful and rightful Liege Lady *Victoria*, by the Grace of God, Queen of the United Kingdom of *Great Britain and Ireland*, Defender of the Faith; saving the rights of any issue of His late Majesty King *William* the Fourth, which may be born of His late Majesty's Consort: His Excellency the Governor in Chief having by his Proclamation, dated the eighth day of July last past, called this Session of the Provincial Parliament to this day, for the Despatch of Business: *Thomas Ainslie Young, John Davidson and Louis Pannet*, Esquires, Commissioners appointed by *Dedimus Potestatem* for administering the oath to the Members of the Legislative Council and House of Assembly, came, at the hour of twelve o'clock at noon, into the Room belonging to the Clerk of the House of Assembly commonly called the Ward Robe; and *William Burns Lindsay*, Esquire, Clerk of the House of Assembly, and *George Barthélemy Faribault*, Esquire, Clerk Assistant, and the other Clerks attending according to their duty, the Commissioners did administer the Oath to the Speaker and to the Members who appeared, which being done, and the Speaker and Members having subscribed the Roll containing the Oath, they repaired to their Seats in the House of Assembly.

Message to attend
His Excellency.

A Message by *John Sewell*, Esquire, Gentleman Usher of the Black Rod:

Mr. Speaker;

His Excellency the Governor in Chief desires the immediate attendance of this Honorable House in the Legislative Council Chamber.

Accordingly Mr. Speaker, with the House, went up to attend His Excellency in the Legislative Council Chamber.

And being returned,

Mr. Speaker informed the House, that the Clerk of this House had received from the Clerk of the Crown in Chancery, the following Return and Certificates of Returns of Members to serve in the present Parliament, in pursuance of an Address of this House of the 23rd September 1836, and of Warrants issued by him, Mr. Speaker, pursuant to the Order of the House of the 26th September 1836, and in conformity to the directions

A Return and
Certificates of
the Election of
Members.

JOURNAUX
DE LA
CHAMBRE D'ASSEMBLÉE
DU
BAS-CANADA.

Sess. 1837.

Vendredi, 18 Août 1837.

Décès de Guill.
IV.

Accession de
Victoria.

VU qu'il a plu à Dieu tout-puissant d'appeler à sa miséricorde l'eu notre Souverain Seigneur le Roi *Guillaume* Quatre, d'heureuse et glorieuse mémoire, par le décès duquel la Couronne Impériale du Royaume-Uni de la *Grande-Bretagne* et d'*Irlande*, et de tous les autres Empires de feu Sa Majesté, est uniquement et légitimement dévolue à la Haute et Puissante Princesse *Alexandrina Victoria*, qui est ainsi devenu de droit notre seule légitime et en tout droit Lige Seigneuresse *Victoria*, par la Grâce de Dieu, Reine du Royaume-Uni de la *Grande-Bretagne* et d'*Irlande*, Défenseur de la Foi, protégeant les droits d'aucun issu de Sa Feue Majesté le Roi *Guillaume* Quatre, qui pourrait naître de l'Epouse de Sa Feue Majesté; Son Excellence le Gouverneur en Chef ayant par sa Proclamation, datée du dix-huitième jour de Juillet dernier, convoqué cette Session du Parlement Provincial jusqu'à ce jour; pour la Dépêche des Affaires, *Thomas Ainslie Young, John Davidson et Louis Pannet*, Ecuyers, Commissaires autorisés en vertu d'un *Dedimus Potestatem* à administrer le serment aux Membres du Conseil Législatif et de la Chambre d'Assemblée, se sont rendus à midi dans la Chambre appartenante au Greffier de la Chambre d'Assemblée, vulgairement nommée la *Garde-Robe*, où *William Burns Lindsay*, Ecuyer, Greffier de la Chambre d'Assemblée, et *George Barthélemy Faribault*, Ecuyer, Greffier Assis-tant, et les autres Greffiers se sont trouvés, conformément à leur devoir, les Commissaires ont administré le serment requis à l'Orateur et aux Membres qui se sont présentés; ce qui étant fait, et l'Orateur et les Membres ayant souscrit le Rôle contenant le serment, ils se sont rendus à leurs sièges dans la Chambre d'Assemblée.

Message par *John Sewell*, Ecuyer, Gentilhomme Huissier de la Verge Noire:—

M. l'Orateur,

Son Excellence le Gouverneur en Chef désire la présence immédiate de cette Honorable Chambre dans la Chambre du Conseil Législatif.

En conséquence, M. l'Orateur s'est rendu avec la Chambre dans la Chambre du Conseil Législatif.

Et, étant de retour,

M. l'Orateur a informé la Chambre, que le Greffier de cette Chambre avait reçu du Greffier de la Couronne en Chancellerie le Retour et les Certificats de Retours suivants des Membres pour servir dans le présent Parlement, en conséquence d'une Adresse de cette Chambre du 23 Septembre 1836, et de Warrants émanés de lui M. l'Orateur, conformément à l'ordre de la Chambre, du 26 Septembre 1836, et en conformité aux directions des Actes

Message pour
se rendre au-
près de Son
Excellence.

Un Retour et
des Certificats
de l'élection
de Membres.